
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2023-04-28 11:51:54

Nicusor Dan: Exista o împartire defectuoasa a veniturilor între PMB si primariile

de sector; plafonul de împrumut, insuficient

Primarul general al Capitalei, Nicusor Dan, a atras atentia asupra problemelor cu care se confrunta

Municipiul Bucuresti din punct de vedere al finantarii, mentionând ca exista o împartire "defectuoasa" a

veniturilor între PMB si primariile de sector, dar si ca plafonul de împrumut pentru Primaria Municipiului

Bucuresti este "total insuficient".

 

Declaratiile au fost facute cu ocazia deschiderii oficiale dedicate listarii unei noi emisiuni de obligatiuni a

Municipiului Bucuresti pe Piata Reglementata a bursei.

 

"Sunt câteva probleme în ce priveste finantarea Municipiului Bucuresti, care sunt de cel putin 20 de ani. Exista o

împartire defectuoasa a veniturilor între Municipiul Bucuresti si veniturile primariilor sectoarelor; aceasta este o

chestiune politica; defectuoasa fata de responsabilitatile pe care fiecare dintre noi le avem. Dupa aceea, avem o

problema tehnica, pe care înca Ministerul de Finante nu a rezolvat-o. Municipiul Bucuresti este o structura mare si

are mai multe administratii cu personalitate juridica proprie, cum sunt Administratia Strazilor, Administratia

Spitalelor, Administratia pentru Consolidarea Cladirilor cu Risc Seismic si înca nu s-a gasit mecanismul prin care

Primaria sa se poata împrumuta si prin acest împrumut sa transfere, astfel încât investitiile sa fie facute de aceste

administratii, ceea ce este o chestiune absolut logica si fireasca. Nu s-a gasit mecanismul. Astfel noi, toate

investitiile pe care le facem prin aceste subordonate trebuie sa le facem prin transferuri de la bugetul local, nu din

împrumuturi", a spus Nicusor Dan.

 

O alta problema o reprezinta plafonul de împrumut pentru Municipiul Bucuresti, care a fost de 100 de milioane de

lei pâna anul trecut si a ajuns la 150 de milioane de lei în 2023. Nicusor Dan a mentionat ca o astfel de suma poate

fi "suficienta" pentru un municipiu de dimensiune medie, dar este "total insuficienta" pentru necesitatile de

dezvoltare pe care le are Municipiul Bucuresti.

 

"Acesta este motivul pentru care - pentru a nu ne limita la cei 150 de milioane de lei pe care legea plafoanelor ni-i

acorda - mergem si pentru refinantarea celor aproximativ 170 de milioane de lei care reprezinta rate pe care le

avem de platit de la jumatatea anului încolo, bani cu care vrem sa mergem în acele investitii pe care le fac

Parcurile, Strazile, Administratia de Consolidari si asa mai departe. Deci nu este un semn de slabiciune, ci o

încercare de a optimiza banii pe care sa îi ducem în investitii", a declarat Nicusor Dan.

 

El a mentionat ca a fost subscrisa suma de 870 de milioane de lei, utilizata pentru refinantarea împrumutului

contractat în anul 2020 de la BERD, care refinanta un împrumut scadent contractat în 2005. Primarul general a

multumit BERD pentru ajutorul acordat Municipalitatii "într-un moment dificil", în anul 2020.

 

"Prin subscriptia si plata pe care am facut-o, ieri am acoperit acel împrumut de 555 de milioane pe care BERD l-a

oferit Municipalitatii în anul 2020. (...) Faptul ca am avut subscriptii de 870 de milioane dovedeste înca o data ca

suntem seriosi. Faptul ca Fitch ne-a îmbunatatit rating-ul individual dovedeste ca suntem seriosi, ca am recâstigat

încrederea pietei de capital si a pietei, în general, cred eu. O sa iesim în curând cu alte doua împrumuturi, dar asa

cum este planul în momentul acesta, o sa iesim cu un împrumut clasic, nu cu emisiune de obligatiuni: 150 de

milioane de lei pentru investitii si aproximativ 170 de milioane de lei pentru refinantarea unor rate pe care le avem

de platit", a spus Nicusor Dan. 
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